
Beskæftigelsesministerens besvarelse af spørgsmål nr. 162 
af 6. december fra Folketingets Sundhedsudvalg (SSU Alm. 
del – spørgsmål 162 Offentligt). 

Spørgsmål nr. 162: 
”Idet der henvises til Søndagsmagasinet på DR den 4. december 2005 bedes 
ministeren redegøre for, hvilke initiativer ministeren agter at tage for at 
afdække hvor stort problemet er med kviksølvforgiftninger blandt tidligere 
og nuværende tandklinikassistenter”. 
 

Svar:  
Jeg har efter TV-udsendelsen den 4. december 2005 bedt Arbejdstilsynet i 
samarbejde med Arbejdsmiljøinstituttet, Arbejdsskadestyrelsen og de ar-
bejdsmedicinske klinikker om at udarbejde en redegørelse om problemets 
indhold og omfang.

Jeg har nu modtaget redegørelsen, som jeg vedlægger.

Jeg kan henholde mig til redegørelsens konklusioner. 

I Norge er for nylig bevilget midler til en epidemiologisk undersøgelse af 
norske klinikassistenter. I Norge har man bedre viden om klinikassistenter-
nes udsættelse for kviksølv end i Danmark. Når resultaterne af denne under-
søgelse foreligger, vil jeg sikre, at eksperterne i mit system vurderer, om det 
skal have betydning for Arbejdstilsynets indsats, muligheden for at få ar-
bejdsskadeerstatning mv.

Derfor har jeg også bedt Arbejdsskadestyrelsen udarbejde en vejledning til 
bl.a. HK for at hjælpe de klinikassistenter, der ønsker at få anmeldt sympto-
merne som en arbejdsskadesag. Èt er at være syg, men man skal ikke også 
bekymre sig, om det skyldes arbejdet.
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